
Zápisnica č. 20/2004 
zo zasadnutia Kolégia rektora STU dňa 11. októbra 2004 v Bratislave 

 
Prítomní: Vladimír Báleš, Vojtech Molnár, Ján Kalužný, Robert Redhammer, 

Ernest Bučko, Robert Špaček, Helena Žideková, Milan Žalman, Dušan 
Petráš, Karol Jelemenský, Igor Ščepka, František Janíček, Dušan 
Bakoš, Peter Gál, Jozef Sablik, Margaréta  Kotočová (FIIT), Daniel 
Bobok, Pavel Timár, Katarína Hrušková 

 
Neprítomní:  
 
Program: 
 

Kontrola plnenia úloh 
1. Ročné hodnotenie vzdelávania študentmi (pror. Kalužný) 
2. Návrh na rozdelenie dodatkovej dotácie (kvestorka Žideková) 
3. Patentová politika STU (pror. Redhammer) 
4. Stav využívania ESF vo výskume STU (pror. Redhammer) 
5. Informácia o príprave osláv 70. výročia založenia STU (pror. Špaček) 
6. Rôzne 
 
Predložené materiály: 
 
1) Hodnotenie kvality výučby a učiteľov na STU v akademickom roku 2003/2004 (pror. 

Kalužný) – Príloha č.1. 
2) Koncepcia ochrany duševného vlastníctva (pror. Redhammer) – Príloha č.2. 
3) Úpravy dotácie STU na rok 2004 k 7. 10. 2004 (kvestorka Žideková) 
 
 

Kontrola plnenia úloh 
 
Splnené úlohy: 1/18/2004, 3/19/2004, 4/19/2004 
 
Nesplnené úlohy:  
 
 
K bodu 1 Ročné hodnotenie vzdelávania študentmi (pror. Kalužný) 
 
Pror. Kalužný: predložil písomnú správu a komentoval jej obsah. S výnimkou 2 fakúlt sa 

s ročným hodnotením formou dotazníkov iba začína, zapojenosť študentov do 
tohto procesu je pomerne nízka, chýba hlbšia analýza výsledkov prieskumov. 
Nedostatky: fakulty neplnia zákon v plnom rozsahu – absentuje hodnotenie 
v doktorandskom štúdiu, obsah dotazníkov je nejednotný, termínová 
nedôslednosť, ako aj nízky počet zúčastnených študentov. 

 
Rektor Báleš informoval, že pri SRK bola vytvorená evaluačná komisia na hodnotenie 

univerzít na Slovensku a ich zatriedenie do kvalitatívnych kategórií. Za STU je 
v tejto komisii pror. Kalužný. 

Katarína Hrušková: vidí problém v motivácii študentov. 



Dekan Janíček: konštatoval, že predložená správa je príliš kritická. Na FEI majú zapojenosť 
študentov 28 % a výsledky zverejňujú. Z výsledkov sú vyvodzované 
dôsledky. Vyjadril nesúhlas s konštatovaním v správe, že fakulty neplnia 
„literu zákona“. Podľa neho fakulty si plnia povinnosti v 1. a 2. stupni VŠ 
vzdelávania. Pre doktorandské štúdium neboli vydané žiadne vykonávacie 
predpisy či usmernenia. 

Dekan Gál: vidí problém v termíne realizácie prieskumu u študentov. FA STU mala na to 
v roku 2004 len niekoľko dní. 

Dekan Petráš: Je povinnosťou fakúlt a právom študentov toto hodnotenie robiť. Predloženú 
správu tiež považuje za prehnane kritickú. Navrhol, aby prodekani a prorektor 
zjednotili obsah dotazníkov. 

Prodekanka Kotočová: keď prejdeme z papierovej formy dotazníkov na elektronickú, 
predpokladá zvýšenie zapojenosti študentov do hodnotenia. 

Dekan Sablik: neinformovanosť študentov je vážna. Dáva otázku, akým spôsobom publikovať 
výsledky z tohto prieskumu. 

Dekan Bakoš: výsledky tohto prieskumu na FCHPT slúžia pre riadenie fakulty, výsledky 
nezverejňujú. 

Prodekan Ščepka SjF: študenti na SjF majú možnosť vyjadriť svoj názor aj prostredníctvom 
svojho časopisu a konštatuje, že túto možnosť aj využívajú. 

Pror. Kalužný: predložený materiál bol konzultovaný s prodekanmi fakúlt. Rovnako bola 
dohodnutá aj obsahová stránka dotazníkov s tým, že fakulty si ju prispôsobia 
pre svoje špecifiká. 

 
Stanovisko KR č. 1/20/2004 
KR STU schvaľuje predloženú správu „Hodnotenie kvality výučby a učiteľov na STU v akad. 
Roku 2003/2004“ s pripomienkami a súhlasí s návrhmi opatrení v tejto správe. 
 
Úloha KR č. 1/20/2004 
Rektor STU ukladá úlohu upresniť obsah dotazníkov s cieľom použiteľnosti pre všetky tri 
stupne vysokoškolského štúdia. 
Z: Dekani fakúlt STU 
T: 30. 6. 2005 
 
Úloha KR č. 2/20/2004 
Rektor STU ukladá zvoliť vhodný čas na uskutočnenie prieskumu tak, aby bol v súlade so 
zákonom a vytvoril predpoklad čo najväčšej zapojenosti študentov. 
Z: Dekani fakúlt STU 
T: 30. 6. 2005 
 
Úloha KR č. 3/20/2004 
Rektor STU ukladá úlohu v spolupráci so študentskou časťou akademických senátov fakúlt 
zvýšiť osvetu medzi študentami o mnohostrannej užitočnosti a význame hodnotenia kvality 
vzdelávania a učiteľov. 
Z: Dekani fakúlt STU 
T: 30. 6. 2005 
 
Úloha KR č. 4/20/2004 
Rektor STU ukladá úlohu ukončiť tvorbu systému riadenia kvality vzdelávania na STU, 
ktorého organickou súčasťou bude plnenie §70 ods. 1 písm. h) zákona č. 131/2002. 
Z: pror. Kalužný 
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T: 31. 1. 2005 
 
 
K bodu 2 Návrh na rozdelenie dodatkovej dotácie (kvestorka Žideková) 
 
Kvestorka Žideková: Predložila písomný návrh delenia doplnkovej dotácie a podrobne ho 

komentovala.  
Dekan Janíček: položil filozofickú otázku, na čo všetko môžu byť použité financie určené na 

prevádzku školy. Sociálne štipendiá navrhuje rozdeliť len 50 % a zvyšok 
koncom októbra, keď sa upresní počet študentov. Požaduje doriešiť otázku 
financovania energií na FEI a FIIT. Kvôli havárii rozvodu vody bola 
odstavená veľká časť objektov cca 4 mesiace. To ovplyvnilo spotrebu vody 
a nie je možné z toho vychádzať pri delení financií. 

Dekan Petráš: pýtal sa na spôsob delenia financií na kapitálové výdavky. 
Rektor Báleš: kapitálové výdavky sú peniaze účelovo viazané na granty, tam sa nič 

nerozdeľovalo. Bezpečnostný projekt STU patrí k prevádzke školy a pritom 
s ním ešte meškáme. 

Prodek. Kotočová: na CPU nebeží len výuka študentov FIIT ale aj FEI a tých je tam ešte viac. 
Rektor Báleš: navrhol ohľadom doriešenia tohto problému rokovanie zástupcov FEI, FIIT, 

kvestorka a rektor. Návrh bol prijatý. 
 
Uznesenie KR č. 1/20/2004 
KR STU schvaľuje predloženú správu „Úpravy dotácie STU na rok 2004 k 7.10.2004“ 
s pripomienkami s tým, že sa v najbližších dňoch uskutoční rokovanie zástupcov FEI a FIIT 
za prítomnosti kvestorky a rektora STU, na ktorom bude doriešený problém delenia dotácie 
pre FEI a FIIT. 
 
 
K bodu 3 Patentová politika STU (pror. Redhammer) 
 
Pror. Redhammer: predložil písomný materiál a podrobne informoval o jeho obsahu. 

Upozornil, že predložený materiál nie je kompletný, prílohy neboli tlačené, 
lebo sú uvedené na internete. Navrhuje materiál presštudovať, poslať do 2 
týždňov pripomienky a potom zvolať pracovné rokovanie so zástupcami 
fakúlt. 

 
Rektor Báleš: na STU sme pomerne dlhú dobu nevenovali tejto otázke patričnú pozornosť, 

lebo neboli financie na tieto účely. STU našla v tomto smere strategického 
partnera. 

Dekan Gál: upozornil, že v štatúte je treba špecifikovať o aký design sa jedná a definovať, čo 
je to školské dielo. 

Dekan Bakoš: Na STU by malo byť takéto pracovisko, na FCHPT to robia outsourcingom. 
Navrhol národnú úroveň ponechať na fakultách a medzinárodnú postúpiť na R-
STU. 

Rektor Báleš: v súčasnosti ešte nepovažuje za efektívne mať pracovnú silu na R-STU iba na 
túto agendu, ale časom to bude potrebné. 

Dekan Jelemenský: najväčší problém vidí na začiatku pri posudzovaní, či daný patent má 
šancu byť úspešný v obchodnom či licenčnom konaní. 

Dekan Petráš: navrhol celé konzultovať s úradom pre vynálezy v Banskej Bystrici. 
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Úloha KR č. 5/20/2004 
Rektor STU ukladá úlohu preštudovať materiál „Koncepcia ochrany duševného vlastníctva 
STU“ a poslať pripomienky. Následne zorganizovať rokovanie zástupcov fakúlt a prorektora 
Redhammera o tomto materiále. 
Z: pror. Redhammer, dekani fakúlt 
T: 18. 10. 2004 
 
 
K bodu 4 Stav využívania ESF vo výskume STU (pror. Redhammer). 
 
Pror. Redhammer: Predstavil KR STU zámer vytvoriť Slovenskú výskumno-inovačnú sieť 
pracovísk a začleniť high-tech pracoviská STU do tejto siete. STU požiadala o finančnú 
podporu na zriadenie tejto siete a to projektom v rámci 1. výzvy na podanie projektov 
Európskeho sociálneho fondu (ESF). Výsledok ešte nie je známy. Konštatoval, že v rámci  
1. výzvy bolo podaných menej projektov, ako bolo na ne určených financií. Kritizoval hlavne 
obmedzenia, že 1 organizácia môže podať viacero projektov, ale získať môže len 1 projekt, 
ktorý je finančne obmedzený zhora sumou 2 mil. Sk. Toto sa v rámci 2. výzvy zmení. 
 
Stanovisko č. 2/20/2004 
KR STU berie na vedomie informácie o využívaní ESF vo výskume na STU a súhlasí so 
zámerom vybudovať Slovenskú výskumno-inovačnú sieť pracovísk. Súčasne odporúča 
sledovať ďalšie výzvy na podávanie projektov ESF na www stránkach MŠ SR a aktívne sa 
tohto procesu zúčastniť. 
 
 
K bodu 5 Informácia o príprave osláv 70. výročia založenia STU (pror. Špaček) 
 
Pror. Špaček: informoval KR STU o predbežnom scenári osláv 70. výročia vzniku STU a ich 

organizačnom zabezpečení. Tento materiál bol schválený vo Vedení STU 
a bude rozoslaný písomne na fakulty. Informoval stručne o plánovaných 
aktivitách, ktoré budú prebiehať od januára do júna 2007. 

Rektor Báleš: sú vítané aj nápady zo strany fakúlt ohľadom osláv 70. výročia vzniku STU. 
 
Stanovisko č. 3/20/2004 
KR STU berie na vedomie informácie o príprave a predbežnom scenári osláv 70. výročia 
založenia STU 
 
 
K bodu 6 Rôzne 
 
1) Rektor Báleš: robíme inventúru v stave IT na STU. Požaduje písomné stanovisko 

k jednotlivým častiam. 
 
Úloha KR č. 6/20/2004 
Rektor STU ukladá úlohu poslať písomné stanovisko k stavu IT na STU, kde je potrebné 
explicitne sa vyjadriť hlavne k nasledujúcim témam: jednotné elektronické prostredie, 
využitie a rozvoj OLIB na fakulte, projekt Študent, možnosti využitia videokonferenčného 
pracoviska STU 
Z: dekani fakúlt 
T: 30. 10. 2004 
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2) Rektor Báleš: informoval: 
- dňa 29.10.2004 bude slávnostné udelený titul Dr. h. c. Prof. Zanzottovi z Calgary 
- požiadal dekanov, aby vysvetlili študentom, že rektor nemá žiadny fond na pridelenie 

ubytovania na ŠD 
- napísal list komisárovi Fígeľovi, aby navštívil STU. Plánuje zorganizovať jeho 

stretnutie s KR STU a potom aj s akademickou obcou. 
Dekan Petráš: pod hlavičkou VTS organizujú Európsky týždeň vedy a techniky dňa 
8.11.2004, kde pán komisár Fígeľ prisľúbil účasť na konferencii 
 
3) Pror. Kalužný:  
 

- Všetkým členom KR STU odovzdal študijný program Univerzity 3. veku. 
- Písomne dodal prehľad o počtoch študentov doktorandského štúdia po fakultách – 

plán a skutočnosť. Upozornil, že prijatie doktoranda je nutné realizovať v októbri 
2004. 

 
Úloha KR č. 7/20/2004 
Rektor STU ukladá úlohu faxom poslať pror. Kalužnému počet prijatých doktorandov v deň 
prijímacej skúšky. 
Z: dekani fakúlt 
T: 30. 10. 2004 
 
4) Pror. Špaček: urobil prehľad o tom, aké ocenenia resp. medaily sa na fakultách STU 
používajú, rovnako aj logotypy fakúlt a či sú uvedené aj v príslušnom štatúte fakulty alebo 
nie. Informácie ešte nie sú kompletné a treba ich doplniť 
 
Úloha KR č. 8/20/2004 
Rektor STU ukladá úlohu doplniť informácie o skutkovom stave v používaní logotypov 
a medailí na fakultách a zaslať tieto informácie pror. Špačekovi. 
Z: dekani fakúlt 
T: 30. 10. 2004 
 
Dekan Gál: STU nemá svoj logotyp. Kópia medaily, ktorá sa teraz používa nie je logotypom. 

Odporúča to čo najskôr dať do poriadku. 
Pror. Špaček: pri príležitosti 70. výročia vzniku STU dal návrh na vypísanie verejnej súťaže 

na nový logotyp STU. Vedenie STU tento návrh zatiaľ zamietlo. 
 
5) Pror. Redhammer: 
- Informoval o rokovaniach Vedeckej rady STU a ich programe 
- Je potrebné do 15.10.2004 vyjadriť sa k  7. RP, k vzdelávacím programom. Na projekty 

bude určené podstatne viac financií ako doteraz. 
- Európsky týždeň vedy a techniky v dňoch 8.-12. 11. 2004 pod gestorstvom MŠ SR. 
 
6) Rektor Báleš: aký je názor členov KR STU na spoplatnenie habilitácií a inaugurácií 

z externých organizácií na STU. 
Dekan Petráš: súhlasí, ale musí to byť právne čisté a dobre pripravené. 

- Dňa 11.10.2004 bude minister školstva udeľovať ocenenia najlepším výskumníkom či 
kolektívom. Pror. Redhammer doplnil, že na STU sme to dostali neskoro a iba 
elektronickou cestou. Nerobí sa to celkom korektne zo strany MŠ SR. Napriek tomu, ak 
dekani majú pripravené návrhy, nech ich urýchlene dodajú. 
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7) Katarína Hrušková: 
- Informovala o stretnutí študentskej časti AS STU s riaditeľom ŠD Hulíkom. Uskutočnili 

sa 2 rokovania, prebrali sa všetky body a došlo k dohode ohľadom nového ubytovacieho 
poriadku na ŠD 

- Navrhla, že študentská časť AS STU zorganizuje ples STU, ak bude o to záujem. Rektor 
STU odpovedal, že zo strany Vedenia STU to podporí. 

 
8) Pror. Molnár: informoval o postupe implementácie projektu CAMPUS ONLINE, ktorá sa 

má na STU rozbehnúť od budúceho roku. 
 
9) Dekan Sablik: Blíži sa 50. výročie založenia detašovaného pracoviska MTF v Dubnici. 

Predkladá návrhy na ocenenie - udelenie Plakety STU pre nasledujúce 
osoby: 

Ing. Jozef Barančok, CSc. 
Ing. Štefan Štefanec 
Prof. Ing. Anton Vrban, CSc. 
Juraj Červinka 

 
Stanovisko č. 4/20/2004 
KR STU súhlasí s predloženým návrhom na udelenie Plakety STU pri príležitosti 50. výročia 
založenia detašovaného pracoviska MTF STU v Dubnici. 
 
10) Prodekanka Kotočová:  

- Navrhuje dať ubytovacím komisiám kritériá pre pridelenie ubytovania. Rektor 
odpovedal, že študentská časť AS STU iniciatívne pripraví návrh na zásady 
ubytovania, počkáme na ne. 

- Sociálne štipendiá navrhuje riešiť podobným spôsobom, ako sa riešia pôžičky. 
Pror. Kalužný – nateraz chceme s tým počkať, ako sa vyvinie situácia po schválení zákona 
Katarína Hrušková – ohľadom ubytovania na ŠD nedostávajú aktuálne informácie zo 
študijných oddelení 
Pror. Molnár – existuje v počítačoch register študentov, kde sú tieto informácie zaznamenané. 
Na tieto účely by to bolo možné sprístupniť. 
 
11) Dekan Petráš: vzniesol požiadavku, čo znamená ohlasovacia povinnosť pri zamestnaní 

na externej aj vlastnej univerzite. 
Rektor Báleš – navrhuje, aby túto otázku riešili na právnom oddelení R.STU. 
 
12) Prodekan FEI: informačný systém na STU je v katastrofálnom stave, už dlho sa na ňom 

pracuje, dokedy ešte bude trvať tento stav. 
Rektor Báleš: doteraz bola situácia taká, že MŠ SR sľúbilo financie zo svojich zdrojov na 
tento účel. Teraz už ideme do toho bez ohľadu na to, či MŠ SR finančne prispeje alebo nie. 
 
13) Dekan Jelemenský: bol poverený koordináciou projektu AUTOPSTUBA. Tento projekt 

zatiaľ pre tento rok nemá financie na MH SR. 
 
14) Katarína Hrušková: podľa vyhlášky rektora STU má vyučovanie začínať v rovnakom čase 

a na niektorých fakultách sa to nedodržuje. 
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Stanovisko č. 5/20/2004 
Rektor STU dôrazne žiada dekanov FEI a FIIT STU, aby dôsledne dodržiavali Stanovisko č. 
2/2/2003 z porady prorektora a prodekanov pre vzdelávanie zo dňa 24.2.2004 , kde jednotný 
začiatok vyučovania na všetkých fakultách STU bol dohodnutý. 
 
 
  Zapísal: Ing. Pavel TIMÁR, PhD. 
 
 
Zápisnicu overili: 

Prof. Ing. arch. Robert ŠPAČEK, PhD., prorektor STU 

 

Doc. Ing. Karol JELEMENSKÝ, PhD., dekan SjF STU 

 

Prof. Ing. Vladimír BÁLEŠ, DrSc., rektor STU 
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